
KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SAMMANTRÄDESDATUM DIARIENUMMER SIDA 
8 februari 2021 KS-2020/1488 1 (31) 

Utdragsbestyrkande: 

Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdag 8 februari 2021 

Tid Upprop för samtliga deltagare startar 16:15, 
sammanträdet inleds 17:10 och avslutas 20:40 
Ajournering klockan 19:50 – 20:10 

Plats Huddingegymnasiets aula/Distans. 

Beslutande Se bifogade uppropslistor. 

Samtliga utom ordförande, Karl Henrikson (KD) 
och Gorges Barkho (KD) deltar på distans.  

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Claes-Johan Bonde (M), Linda von Fircks (M), Diana Molinsky (M), Cecilia 
Sundberg (M), Hampus Holmgren (M), Ingemar Syring (M), Petra Nilsson (L), 
Tove Madsen (L), Marcus Jillehed (DP), Robert Andersson (HP), Charlotte 
Björkman (HP), Anders Ferbe (S), Khalida Marefat (S), Marzieh Amiri (S), 
Tomas Henriksson (S), Evin Dagdeviren (S), Konstantinos Tsampazis (S), 
Aysegül Balci (V), Zaire Kanat Yildirim (MP), Runar Finnman (SD), Malena 
Karanovic (SD), Rolf Lindberg (SD).  

Utses att justera Karl Henrikson (KD) och Niklas Bougt (V) 

Justeringens tid      Tisdag den 16 februari 2021 Paragrafer 1 - 17 

Underskrifter 

Sofie Wadström 
Sekreterare 

Erik Ottoson 
Ordförande 

Karl Henriksson Niklas Bougt 
Justerare Justerare 

Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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TILLKÄNNAGIVANDE 
av beslut om kommunala föreskrifter i enlighet med 8 kap. 13 § kommunallagen. 

Vid kommunfullmäktiges ovan angivna sammanträde har beslut fattats om följande 
kommunala föreskrifter:  

• Revidering av taxebestämmelser för förskola, fritidshem och annan
pedagogisk verksamhet– HKF 6210

• Översyn av HKF 1210, Avgifter för vissa upplåtelser av offentlig plats

• Revidering av föreskrifter för kommunal och enskild förskoleverksamhet –
HKF 6310

BEVIS  
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 8 februari 2021 

Protokollet har justerats den 16 februari 2021 

Anslaget sattes upp den 17 februari 2021 

Anslaget tas ner den 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats 

11 mars 2021 

10 mars 2021 

Kommunstyrelsens kansli, 
Kommunalvägen 28, Huddinge 
Telefon 08-53530000 

www.huddinge.se 
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Uppropslista 2021-02-08 
31 ledamöter    

Ledamoten frånvarande 
under följande paragrafer 

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

1. Sara Heelge Vikmång (S)   

2. Daniel Dronjak (M)   

3. Arnold Boström (SD)   

4. Rasmus Lenefors (S)   

5. Christina Eklund (M)   

6. Nujin Alacabek (V) § 1-6 Konrad Hyltén (V) 

7. Malin Danielsson (L)   

8. Eeva Laine (S)   

9. Jelena Drenjanin (M)   

10. Christian Ottosson (C)   

11. Anders Lönroth (MP)   

12. Ingalill Söderberg (DP)   

13. Mats Arkhem (SD)   

14. Rikard Lingström (S)   

15. Erik Ottoson (M)   

16. Dennis Åström Ullström (KD) Samtliga Gorges Barkho (KD) 

17. Niklas Bougt (V)   

18. Marie Fors (S)   

19. Eva Carlsson-Paulsén (M)   

20. Lars Björkman (HP)   

21. Pran Malhotra (S)   

22. Martin Nigals (SD)   

23. Love Bergström (M)   

24. Bo Källström (L)   

25. Shewen Nysmed (S)   

26. Karin Adolfsson (C)   

27. Gunilla Helmerson (M)   

28. Carina Sundström (MP)   

29. Sonia Benavente (V)   

30. Aza Cheragwandi (S)   

31. Leif Dyrvall (DP)   
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Uppropslista 2021-02-08 
 
30 ledamöter  

Ledamoten frånvarande 
under följande paragrafer 

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

32. Ann Clewett (SD)   

33. Peter Höög (M)   

34. Ann-Marie Högberg (S)   

35. Jennifer Lind (M) § 14-17 Vakant 

36. Claes Thim (S) § 11-17 Göran Hallberg (S) 

37. Karl Henriksson (KD)   

38. Sofia Knutz (L)   

39. Sven Pernils (SD)   

40. Johanna Bergman (M) Samtliga Patrik Rahm (M) 

41. Olov Hamilton (V)   

42. Anneli Sjöberg (S)   

43. Caroline Örtholm (M)   

44. Henrik Juhlin (C)   

45. Yossi Sigal (S)   

46. Anders Abel (MP) § 11-17 Åke Wickberg (MP) 

47. Kennet Bergh (M)   

48. John Clewett (SD)   

49. Kamile Ünver (S)   

50. Patrik Willingstam (DP)   

51. Britt Björneke (V)   

52. Mats Österholm (M)   

53. Erling Karlsson (S)   

54. Lisbeth Krogh (HP)   

55. Chris Smith (L)    

56. Björn Karlsson (M)   

57.  Margareta Vikgren (S)   

58. Gerhard Miksche (SD) Samtliga Annika Boström (SD) 

59. Nicolas Holst (M)   

60. Fredrik Fjällström (S)   

61. Tomas Selin (C)   
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 februari 2021 § 1   
    
Diarienummer KS-2021/13.901    

 
 
 

Anmälan av ny ersättare i kommunfullmäktige  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Ordförande anmäler från Länsstyrelsen inkommet protokoll med följande innehåll: 
  

• Rolf Johansson (KD) utses till ny ersättare i kommunfullmäktige från och med 
den 14 januari 2021 till och med den 14 oktober 2022 (ny ersättare efter Pia 
Berkman). 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 februari 2021 § 2   
    
    
 

 
 

Beslut rörande inlämnade frågor  
 
Sammanfattning 
Till dagens sammanträde har inga frågor lämnats in till kommunfullmäktige. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 februari 2021 § 3   
    
    
 

 
 

Svar på nya frågor  
 
Sammanfattning 
Till dagens sammanträde har inga frågor lämnats in till kommunfullmäktige. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 februari 2021 § 4   
    
Diarienummer KS-2021/73.915    
 

 
 

Information från kommunrevisionen  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av rapporterna. 

 
Sammanfattning 
Följande rapporter från kommunrevisionen har inkommit till fullmäktige inför dagens 
sammanträde: 
  
• Revisionsrapport: Granskning av informationssäkerhet 
• Revisionsrapport: Granskning av biblioteksverksamheten 
• Revisionsrapport: Granskning av kommunens arbete med vattenkvalitet i sjöar 
• Revisionsrapport: Granskning av kommunens exploateringsverksamhet 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om dess ledamöter tagit del av revisionsrapporterna, 
och finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 februari 2021 § 5   
    
Diarienummer KS-2020/1357.915    
 

 
 

Statistikrapporter från socialnämnden, gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden samt vård- och omsorgsnämnden 
enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen (2001:453), 2020  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av rapporterna. 

 
Sammanfattning 
Till dagens sammanträde med kommunfullmäktige har följande rapporter inkommit: 
  

• Individ- och familjeomsorgens rapport av beslut som inte verkställts inom tre 
månader tredje kvartalet 2020 

 
• Vård- och omsorgsnämndens rapport till kommunfullmäktige angående icke 

verkställda beslut tredje kvartal 2020 
 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om dess ledamöter tagit del av rapporterna, och finner 
härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 februari 2021 § 6   
    
Diarienummer KS-2020/2321.184    
 

 
 

Revidering av taxebestämmelser för förskola, fritidshem och 
annan pedagogisk verksamhet– HKF 6210  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Taxebestämmelser för förskola, fritidshem och annan pedagogisk verksamhet – 

HKF 6210 – ska ha den ändrade lydelse som framgår av bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 17 december 2020. 

2. Beslutet enligt punkten 1 ska gälla från den 1 mars 2021. 

 
Sammanfattning 
Barn- och utbildningsförvaltningen har i samråd med kommunstyrelsens förvaltning 
utarbetat ett förslag till reviderade föreskrifter för förskola och pedagogisk omsorg – 
HKF 6310. Innebörden av förslaget är bland annat att ett grunderbjudande i fråga om 
vistelsetid införs i föreskrifter för förskola och pedagogisk omsorg – HKF 6310 – så 
att alla barn i kommunen erbjuds att delta under 25 timmar per vecka i 
förskoleverksamhet eller vid verksamhet som bedriver pedagogisk omsorg. Som en 
följd av detta har barn- och utbildningsförvaltningen föreslagit justeringar i 
taxebestämmelser för förskola, fritidshem och annan pedagogisk verksamhet – HKF 
6210 – eftersom ett förändrat grunderbjudande av förskola och pedagogisk omsorg 
medför att vissa bestämmelser i HKF 6210 inte längre är aktuella. 
  
Förskolenämnden har den 9 december 2020, § 8, beslutat föreslå fullmäktige att 
fastställa förskolenämndens ordförandeförslag till reviderade taxebestämmelser för 
förskola, fritidshem och annan pedagogisk verksamhet – HKF 6210 – i enlighet med 
bilaga 5 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 17 december 
2020. 
  
De ändringar som förskolenämnden föreslår i taxebestämmelser för förskola, 
fritidshem och annan pedagogisk verksamhet – HKF 6210 – framgår av 
jämförelsetabell i bilaga 6 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
den 17 december 2020. 
  
Efter en genomgång av de förordade ändringarna föreslår kommunstyrelsens 
förvaltning att kommunfullmäktige godkänner förskolenämndens ordförandeförslag 
till taxebestämmelser för förskola, fritidshem och annan pedagogisk verksamhet – 
HKF 6210. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunfullmäktige beslutar att 
taxebestämmelser för förskola, fritidshem och annan pedagogisk verksamhet – HKF 
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6210 – ska ha den ändrade lydelse som framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 17 december 2020. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C), Erling Karlsson (S), Sofia Knutz (L), Carina 
Sundström (MP), Olov Hamilton (V) och Karl Henriksson (KD). 
  
Tomas Selin (C), Sofia Knutz (L) och Karl Henriksson (KD) yrkar att fullmäktige ska 
besluta i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Erling Karlsson (S) och Carina Sundström (MP), för Socialdemokraternas respektive 
Miljöpartiets fullmäktigegrupp, anmäler en gemensam protokollsanteckning, se 
bilaga 6.1 till detta protokoll. 
  
Olov Hamilton (V) för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 6.2 till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Förskolenämnden 
HKF 6210 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 februari 2021 § 7   
    
Diarienummer KS-2018/416.443    
 

 
 

Godstrafikplan för Huddinge kommun  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Godstrafikplanen enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande daterat den 25 november 2020 antas med nedanstående ändringar 
och börjar gälla från och med 8 februari 2020: 

- Sidan 28, 1b förtydligas så att det framgår att det är kommunens 
näringslivsenhet som avses ingå i gruppen samt att representant från drift och 
underhåll av vägar läggs till. 

- Sidan 11 eller 12, läggs följande mening till: För att främja alternativ till 
biltransporter ska kommunens säkerställa att infrastruktur och lastplatser 
möjliggör olika typer av fordon, till exempel el-assisterade lastcyklar.2.    
Finansiering av åtgärder som föreslås i godstrafikplanen hanteras inom 
kommunens ordinarie planeringsprocess 

2. Finansiering av åtgärder som föreslås i godstrafikplanen hanteras inom    
kommunens ordinarie planeringsprocess. 

 
Sammanfattning 
Stockholmsregionen växer och Huddinge kommun likaså. Kravet på ett tillgängligt 
och robust transportsystem ökar och kommunen arbetar för en utveckling mot ett 
hållbart samhälle. Ett växande Huddinge kommer att behöva hantera ökade 
godstransporter, avseende transporter till näringslivet, bygg- och avfallstransporter 
och e-handelsgods till privatpersoner. För att uppnå uppsatta mål och visioner i 
Översiktsplan 2030 och Trafikstrategi har en godstrafikplan tagits fram för Huddinge 
kommun. 
  
I april 2020 beslutades att förslaget till godstrafikplan skulle skickas på remiss. 
Förvaltningen har mottagit totalt 16 stycken remissvar, varav sex inte hade något att 
erinra eller aktivt avstått från att svara. Sammanfattningsvis ses det som mycket 
positivt att Huddinge kommun tar fram en godstrafikplan. Planen anses belysa viktiga 
strategiska frågor och stämmer väl överens med remissinstansernas bild av 
godstransporternas utmaningar och insatser som krävs för att hantera de 
utmaningarna. I remissvaren betonas vikten av samverkan mellan offentliga aktörer, 
näringslivet och akademin i arbetet med godstransporter. Godstrafikplanen har 
reviderats utifrån inkomna synpunkter. 
  
Godstrafikplanen tar avstamp i kommunens översiktsplan, trafikstrategi samt 
regionens godsstrategi. En målbild har formulerats för godstrafikplanen: Vid 
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planering och utveckling av bostäder, infrastruktur och verksamheter i en levande 
stadsmiljö, beaktas behovet av varuförsörjning, avfalls- och godstransporter. Detta 
sker på ett sätt som säkerställer en förutsägbarhet och minskad miljöpåverkan från 
godstransporterna. 
  
För att uppnå denna målbild har godstrafikplanen identifierat fyra inriktningar för det 
fortsatta arbetet med godstrafik: 
1) Antalet godstransporter inom exempelvis varuförsörjning, avfalls- och 

byggtransporter ska minimeras, trots ett ökat transportbehov. 
2) Framkomlighet, tillgänglighet och goda leveransförhållanden för 

godstransporter ska säkerställas. 
3) Godstransporter ska vara en naturlig del i kommunens strategiska och fysiska 

planering. 
4) Godstransporternas negativa påverkan på miljö och klimat ska minimeras. 
  
Planen pekar därefter på fem insatsområden, med tillhörande planeringsriktlinjer, 
inom vilka åtgärder föreslås som alla är viktiga att arbeta med för att uppnå 
målbilden: 
 

• Samverkan 
• Leveransförhållanden och markanvändning 
• Logistik 
• Godstransporter i den kommunala planeringen 
• Hållbara transporter 

 
Planen tydliggör kommunens utmaningar och ger vägledning för prioriteringar och 
satsningar inom ett flertal områden, såsom nyttjande av gaturummet, effektiv logistik, 
upphandling, samverkan och hur godstransporterna skall bli en del i kommunens 
planering. Med godstrafikplanen som stöd ska godstrafikåtgärder prioriteras, beslutas 
och genomföras. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Nicholas Nikander (L), Anders Abel (MP), Sara Heelge Vikmång 
(S), Britt Björneke (V), Bo Källström (L) och Anders Lönroth (MP). 
  
Anders Abel (MP) och Anders Lönroth (MP) yrkar att fullmäktige ska bifalla 
Miljöpartiets förslag till beslut, se bilaga 7.1 till detta protokoll. 
  
Bo Källström (L) yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Bo Källströms (L) 
yrkande mot bifall till Anders Abels (MP) med fleras yrkande, och finner härvid att 
fullmäktige beslutar att bifalla Bo Källströms (L) yrkande. Fullmäktige beslutar 
således i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Reservationer i kommunfullmäktige 
Anders Lönroth (MP), för Miljöpartiets fullmäktigegrupp, reserverar sig mot beslutet 
till förmån för eget förslag. 
 
Protokollsanteckningar 
Anders Abel (MP), för Miljöpartiets fullmäktigegrupp, anmäler protokollsanteckning, 
se bilaga 7.2 till detta protokoll. 
  
Sara Heelge Vikmång (S) för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 7.3 till detta protokoll. 
  
Britt Björneke (V) för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 7.4 till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Huddinge kommuns samtliga nämnder 
Remissinstanser, enligt Bilaga 3. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 februari 2021 § 8   
    
Diarienummer KS-2020/2523.184    
 

 
 

Översyn av HKF 1210, Avgifter för vissa upplåtelser av 
offentlig plats.  
 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Förslag till revidering av HKF 1210 godkänns i enlighet med bilaga till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 20 november 
2020. 

2. Förslag till tillfälligt avsteg under perioden den 1 januari till den 30 
september 2021 från HKF 1210 om avgifter för vissa upplåtelser av 
offentlig plats, avseende nya punkten 3.4 

 
Sammanfattning 
Vid upplåtelser av offentlig plats tar kommunen ut en avgift enligt den taxa som 
anges i gällande HKF 1210 (Taxa för upplåtelse av offentlig plats). Som en del av 
mark- och exploateringssektionens verksamhetsutveckling har en översyn av HKF 
1210 genomförts under hösten 2020. 
 
En omvärldsbevakning är genomförd för att få en uppfattning om hur avgiftsnivåer 
och särskiljning av olika upplåtelseändamål tillämpas hos andra kommuner. 
 
Justeringar har bland annat gjorts avseende upplåtelseändamål och avgifter. 
Upplåtelseändamål som tidigare har saknats har tillkommit och justering av tidigare 
avgifter har skett. 
 
Nya och förändrade punkter i taxan som föreslås är följande: 
Utegymnastik (ny punkt) 

Filminspelning (ny punkt) 

Digital reklam (ny punkt) 

Evakueringsbyggnader, tex i samband med ombyggnation (ny punkt) 

Byggetablering (befintlig punkt där höjning av taxa föreslås) 

Fristående container, arbetsbod, upplag eller liknande (befintlig punkt där höjning 

av taxa föreslås) 

 
Bedömningen är att kommunen kommer få en ökad intäkt på 180 000 kronor årligen 
som en följd av de nytillkomna upplåtelseändamålen och justerade avgifterna. 
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Revideringen medför en tydligare och mer användarvänlig taxa. Kommunstyrelsens 
förvaltning föreslår att förslag till revidering av HKF 1210 enligt bilaga godkänns. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning har även utrett vad kommunen kan göra för att minska 
smittspridningen i kommunen i samband med spridningen av det nya coronaviruset. 
 
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat om tillfällig befrielse av avgift avseende 
punkterna 2.1-2.4 under perioden 1 mars till 31 december 2020 (KS 2020/792). För 
dessa punkter har kommunstyrelsens förvaltning föreslagit förlängning av avsteget i 
pågående ärende KS-2020/2207. 
 
Förvaltningen föreslår även att det görs tillfälligt avsteg från taxan HKF1210 
avseende tillkomna punkten 3.4 Utegymnastik under perioden 1 januari 2021 till 30 
september 2021. 
 
Syftet med lättnaderna bedöms främst vara för att minska smittspridningen i 
kommunen. 
 
Minskad intäkt för det tillfälliga avsteget från taxan är svår att bedöma men rör sig 
uppskattningsvis om 10 000 kronor under 2021. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Nicholas Nikander (L), Sara Heelge Vikmång (S) och Bo Källström (L) yttrar sig i 
ärendet. 
  
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att fullmäktige ska bifalla Socialdemokraternas 
förslag till beslut som lades i kommunstyrelsen, se bilaga 8.1 till detta protokoll. 
 
Bo Källström (L) yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Bo Källströms (L) 
yrkande mot bifall till Sara Heelge Vikmång (S) yrkande, och finner härvid att 
fullmäktige beslutar att bifalla Bo Källströms (L) yrkande.  
 
Fullmäktige beslutar således i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Sara Heelge Vikmång (S), för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp, reserverar sig 
mot beslutet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 februari 2021 § 9   
    
Diarienummer KS-2020/1989.352    
 

 
 

Avsiktsförklaring med utgångspunkt från åtgärdsvalsstudie 
bytespunkt Flemingsberg  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Avsiktsförklaring mellan Huddinge kommun, Region Stockholm trafikförvaltningen 
och Trafikverket avseende åtgärdsvalsstudie bytespunkt Flemingsberg godkänns i 
enlighet med bilaga till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 
30 november 2020. 

 
Sammanfattning 
Hösten 2018 påbörjade Trafikverket tillsammans med Huddinge kommunen och 
Region Stockholm Trafikförvaltningen en åtgärdsvalsstudie (ÅVS) för den norra 
stationsuppgången i Flemingsberg, bytespunkt Flemingsberg. Syftet med ÅVS:en var 
att med utgångspunkt i den planerade bebyggelseutvecklingen och de planerade 
infrastruktursatsningarna i Flemingsberg med omland ta fram förslag på åtgärder som 
möjliggör att en attraktiv, effektiv, trygg och säker bytespunkt utvecklas i 
Flemingsberg. ÅVS:en färdigställdes under början av 2020 och parterna har därefter 
förhandlat om en överenskommelse kring föreslagna åtgärder, vilka hanteras i denna 
avsiktsförklaring. Avsiktsförklaringen syftar till att beskriva och befästa en 
gemensam process för parternas fortsatta samverkan med de rekommenderade steg 1-
4 åtgärderna från ÅVS:en. 
  
ÅVS:en rekommenderar sju åtgärdspaket, med steg 1-3 åtgärder, som uppfyller 
ÅVS:ens mål på kort sikt. Några av dem är sammankopplade med de långsiktiga 
åtgärdspaketen (steg 4 åtgärder). I avsiktsförklaringen har fyra åtgärdspaket 
formulerats med förtydligande om ansvarig part samt deltagande part. Kommunen 
kommer att inneha ansvar i tre av de fyra åtgärdspaketen enligt denna 
avsiktsförklaring, åtgärdspaket för utökad samverkan, cykel och gångtrafik. 
  
För att uppnå ÅVS:ens samtliga överenskomna mål och som klarar 
resandeprognoserna, i enlighet med RUFS 2050 och Utvecklingsprogram 
Flemingsberg, krävs dock mer omfattande åtgärder. Studien presenterar två 
alternativa lösningar innehållandes steg 4 åtgärder; Planskild korsning respektive 
Överdäckning. 
  
I avsiktsförklaringen är ingående parter överens om en gemensam process för fortsatt 
samverkan med de rekommenderade steg 1-4 ågärderna. Avsiktsförklaringen 
behandlar ansvars- och kostnadsfördelningen för genomförande av fördjupade 
utredningar av steg 4 åtgärder. Utredningarna genomförs i syfte att utgöra underlag 
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för att möjliggöra för kommande avtal och inriktningsbeslut om val av steg 4 åtgärd. 
Kommunen kommer att inneha ansvar i två av de tre föreslagna utredningarna, risk 
och genomförandeanalys samt utredning och underlag för kommande 
överenskommelse om finansiering. 
  
I den fortsatta processen kommer kommunen att ha ett övergripande 
samordningsansvar för de planerade åtgärderna. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Nicholas Nikander (L), Ann-Marie Högberg (S), Anders Abel 
(MP), Christian Ottosson (C), Bo Källström (L), Daniel Dronjak (M) och Sven 
Pernils (SD). 
  
Ann-Marie Högberg (S), Christian Ottosson (C), Bo Källström (L), Daniel Dronjak 
(M) och Sven Pernils (SD) yrkar samtliga att fullmäktige ska bifalla 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Ann-Marie 
Högbergs (S) med fleras yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och finner 
härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Anders Abel (MP), för Miljöpartiets fullmäktigegrupp, anmäler protokollsanteckning, 
se bilaga 9.1 till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Trafikverket 
Region Stockholm 
Klimat- och stadsmiljönämnden 
Bygglovs- och tillsynsnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 februari 2021 § 10   
    
Diarienummer KS-2020/2320.641    
 

 
 

Revidering av föreskrifter för kommunal och enskild 
förskoleverksamhet – HKF 6310  
 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Föreskrifter för förskola och pedagogisk omsorg – HKF 6310 – ska ha 
den ändrade lydelse som framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 16 december 2020. 

2. Beslutet enligt punkten 1 ska gälla från den 1 mars 2021. 

 
Sammanfattning 
Föreskrifter för förskola och pedagogisk omsorg – HKF 6310 – fick sin utformning 
genom kommunfullmäktiges beslut den 23 april 2018, § 17. 
  
Barn- och utbildningsförvaltningen har i samråd med kommunstyrelsens förvaltning 
utarbetat ett förslag till reviderade föreskrifter för förskola och pedagogisk omsorg – 
HKF 6310. Syftet har varit att ta fram ett mer överskådligt, tydligt och lättförståeligt 
dokument, vilket bidrar till att öka rättssäkerheten för kommunens invånare. 
  
Förskolenämnden har den 9 december 2020, § 9, beslutat föreslå fullmäktige att 
fastställa barn- och utbildningsförvaltningens förslag till reviderade föreskrifter för 
förskola och pedagogisk omsorg – HKF 6310 – i enlighet med bilaga 5 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 16 december 2020. 
  
De ändringar som förskolenämnden föreslår i föreskrifter för förskola och pedagogisk 
omsorg – HKF 6310 – framgår av jämförelsetabell i bilaga 6 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 16 december 2020. 
  
Efter en genomgång av de förordade ändringarna föreslår kommunstyrelsens 
förvaltning att kommunfullmäktige godkänner förskolenämndens förslag till 
föreskrifter för förskola och pedagogisk omsorg – HKF 6310 – dock med vissa 
redaktionella ändringar. 
  
Kommunstyrelsens förvaltnings föreslagna redaktionella ändringar, i förhållande till 
förskolenämndens förslag, framgår av markeringar i bilaga 2 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 16 december 2020. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunfullmäktige beslutar att 
föreskrifter för förskola och pedagogisk omsorg – HKF 6310 – ska ha den ändrade 
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lydelse som framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 16 december 2020. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C), Rasmus Lenefors (S), Carina Sundström (MP), 
Mats Österholm (M), Erling Karlsson (S), Nujin Alacabek (V) och Sofia Knutz (L). 
  
Tomas Selin (C), Mats Österholm (M), Erling Karlsson (S) och Sofia Knutz (L) yrkar 
samtliga att fullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Tomas Selins (C) 
med fleras yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och finner härvid att så är 
fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S) för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp, Carina Sundström 
(MP) för Miljöpartiets fullmäktigegrupp, och Nujin Alacabek (V) för Vänsterpartiets 
fullmäktigegrupp, anmäler en gemensam protokollsanteckning, se bilaga 10.1 till 
detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Förskolenämnden 
HKF 6310 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 februari 2021 § 11   
    
Diarienummer KS-2020/1442.172    
 

 
 

Måltidspolicy för Huddinge kommun  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Måltidspolicy enligt bilaga 1 till förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat den 15 
december 2020, antas. 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade den 14 december 2020 att ge kommunstyrelsens 
förvaltning i uppdrag att, i samråd med barn- och utbildningsförvaltningen, 
gymnasie- och arbetsmarknasförvaltingen och socialförvaltningen, att ta fram ett 
förslag till en kostpolicy för Huddinge kommun. 
  
Policyn syftar till att förstärka och fortsätta kommunens arbete med att kvalitetssäkra 
måltidsverksamheten inom förskola, skola och äldreomsorg. Det övergripande målet 
är att främja invånarnas hälsa och välbefinnande. 
  
Policyn grundar sig på aktuell forskning, nationella rekommendationer och 
kommunens mål. 
  
För att bredda policyns inriktning och bättre beskriva verksamheternas uppdrag, 
föreslås att kostpolicyn istället bör benämnas måltidspolicy. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning förslår att måltidspolicyn antas. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Christian Ottosson (C), Anders Lönroth (MP), Britt Björneke (V), 
Sara Heelge Vikmång (S), Mats Österholm (M), Jelena Drenjanin (M), Bo Källström 
(L), Christina Eklund (M), Martin Nigals (SD), Karl Henriksson (KD), Mats Arkhem 
(SD), Niklas Bougt (V), Lisbeth Krogh (HP), Lars Björkman (HP), Ann Clewett 
(SD), Nujin Alacabek (V), Aza Cheragwandi (S), Tomas Selin (C) och Gunilla 
Helmerson (M). 
  
Christian Ottosson (C), Mats Österholm (M), Jelena Drenjanin (M), Christina Eklund 
(M), Karl Henriksson (KD), Gunilla Helmerson (M), Lisbeth Krogh (HP), Lars 
Björkman (HP) och Tomas Selin (C), yrkar samtliga att fullmäktige ska bifalla 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Mats Arkhem (SD) och Martin Nigals (SD) yrkar att fullmäktige ska bifalla 
Sverigedemokraternas förslag till beslut, se bilaga 11.1 till detta protokoll. 
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Britt Björneke (V) yrkar att fullmäktige ska bifalla Vänsterpartiets förslag till beslut, 
se bilaga 11.2 till detta protokoll. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner efter varandra om bifall till dels Christian Ottossons 
(C) med fleras yrkande, dels Mats Arkhems (SD) med fleras yrkande och dels Britt 
Björnekes (V) yrkande. 
  
Ordförande finner härvid att fullmäktige beslutar att bifalla Christian Ottossons (C) 
med fleras yrkande. Fullmäktige beslutar således i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Mats Arkhem (SD) för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp, reserverar sig till 
förmån för eget förslag, se bilaga 11.1 till detta protokoll. 
  
Britt Björneke (V) för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp, reserverar sig till 
förmån för eget förslag, se bilaga 11.2 till detta protokoll. 
 
Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 11.3 till detta protokoll. 
  
Anders Lönroth (MP) för Miljöpartiets fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 11.4 till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Grundskolenämnden 
Förskolenämnden 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 
Socialnämnden 
Vård- och omsorgsnämnden 
Kommunikations- och marknadssektionen, kommunstyrelsens förvaltning 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 februari 2021 § 12   
    
Diarienummer KS-2021/13.901    
 

 
 

Befrielse från förtroendeuppdrag   
 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar: 

− att befria Marie Lönnberg (DP) från uppdraget som ersättare i 
kommunfullmäktige 

− att befria Ivica Burazin (C) från uppdraget som ersättare i kultur- och 
fritidsnämnden. 

− att befria Jan Sjögerud (S) från uppdraget som ledamot i valnämnden. 

− att befria Dennis Ullström (KD) från uppdragen som ledamot i 
kommunfullmäktige, ledamot i valberedningen samt ledamot tillika 
1:e vice ordförande i grundskolenämnden. 
 

2. Kommunfullmäktige beslutar att hos Länsstyrelsen i Stockholms län hemställa om åtgärd 
för utseende av ny ledamot för Dennis Ullström (KD) samt av ny ersättare i 
kommunfullmäktige efter Marie Lönnberg (DP). 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 februari 2021 § 13   
    
Diarienummer KS-2021/13.901    
 

 
 

Val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om följande val för nedan angivna tider: 

 

Ny ersättare i förskolenämnden för perioden till och med den 31 december 
2022 (fyllnadsval) 
Alexander Plogfelt (M) Efter Malin Pamp 

 
Ny ersättare i gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden för perioden till och 
med den 31 december 2022 (fyllnadsval) 
Lucas Lovén (M) Efter Jenny Hansson Magnvall 
Ny ersättare i kultur- och fritidsnämnden för perioden till och med den 31 
december 2022 (fyllnadsval) 
Lars Höglund (M) Efter Erik Holmberg 

 
Ny ersättare i socialnämnden för perioden till och med den 31 december 
2022 (fyllnadsval) 
Sven Niklasson (HP) Efter Jan Hermansson 

 
Ny ledamot i valnämnden för perioden till och med den 31 december 2022 
(fyllnadsval) 
Aza Cheragwandi (S) Efter Jan Sjögerud 

 
Ny ledamot tillika 1:e vice ordförande i grundskolenämnden för perioden 
till och med den 31 december 2022(fyllnadsval) 
Gorges Barkho (KD) Efter Dennis Ullström 

 
Ny suppleant i styrelsen i Huddinge Samhällsfastigheter AB för perioden 
till och med den 31 december 2022 (fyllnadsval) 
Hampus Holmgren (M) Efter Erik Uddén 

 
Val av en ledamot och en suppleant i styrelsen för föreningen Samverkan i 
Huddinge för tiden från ordinarie föreningsstämma 2021 till utgången av 
nästa ordinarie föreningsstämma  
Toralf Nilsson, ny ledamot 
Patrik Forshage,  ny suppleant 
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Sammanfattning 
Nomineringar till de aktuella valen har tillställts fullmäktige i ett val-PM 
sammanställt av förvaltningen. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta i enlighet med val-PM:et i sin helhet, 
och finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 februari 2021 § 14   
    
Diarienummer KS-2018/784.119    
 

 
 

Kvalitetscertifiera kommunen och dess verksamheter - svar 
på motion väckt av Martin Nigals (SD)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 30 
november 2020, anses motionen Kvalitetscertifiera kommunen och dess verksamheter 
besvarad. 

 
Sammanfattning 
I en motion väckt i kommunfullmäktige den 26 mars 2018 av Martin Nigals (SD) 
föreslås att kommunen låter ISO-certifiera sig enligt till exempel kvalitetsstandard 
9001 och miljöstandard ISO 14001 eller liknande. 
  
Förslagsställaren anser att för att ständigt kunna förbättra en verksamhet så är det till 
stor hjälp att ha verksamhetens processer dokumenterade. Motionären anser att 
certifiering enligt kvalitetsstandard är en hjälp för att underlätta kommunens arbete 
med att närma sig visionen om en effektiv verksamhet. Certifiering skulle också 
hjälpa kommunen att framstå som en attraktiv kommun och arbetsgivare. 
  
Sammanfattningsvis bedömer kommunstyrelsens förvaltning att Huddinge kommun 
sammantaget har ledningssystem för hållbar utveckling, anpassat för kommuner och 
regioner, och därför redan har systematik, modeller och program för att arbeta med 
verksamhetsutveckling inom de områden som motionären föreslår att kommunen ska 
certifiera sig inom. Mot bakgrund av detta föreslås att motionen ska anses besvarad. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Mats Arkhem (SD), Martin Nigals (SD) och Daniel Dronjak (M). 
  
Mats Arkhem (SD) och Martin Nigals (SD) yrkar att fullmäktige ska bifalla 
motionen. 
  
Daniel Dronjak (M) yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Daniel Dronjaks (M) 
yrkande mot bifall till Mats Arkhems (SD) med fleras yrkande. Ordförande finner 
härvid att fullmäktige beslutar att bifalla Daniel Dronjaks (M) yrkande. Fullmäktige 
beslutar således i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Mats Arkhem (SD), för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp, reserverar sig mot 
beslutet, se skriftlig reservation som bilaga 14.1 till detta protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 februari 2021 § 15   
    
    
 

 
 

Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer  
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Motioner 

1. De inlämnade motionerna får ställas. 

2. Kommunfullmäktige överlämnar motionerna till kommunstyrelsen för beredning. 

Interpellationer 

1. Den inlämnade interpellationen får ställas och kommer att besvaras vid 
fullmäktiges sammanträde den 8 mars 2021. 

 
Sammanfattning 
Till kommunfullmäktiges sammanträde har följande motioner och interpellationer 
inlämnats: 
 

• Införskaffande av mobila syrgasapparater till Huddinges äldreboenden - 
motion väckt av Martin Nigals (SD) och Ann Clewett (SD). 
 

• Inför GYF för fler grönytor i Huddinge – motion väckt av Nujin Alacabek (V), 
Niklas Bougt (V), Britt Björneke (V), Olov Hamilton (V) och Sonia 
Benavente (V).   
 

• Minska lärarnas dokumentationsbörda - motion väckt av Nujin Alacabek (V) 
och Olov Hamilton (V). 
 

• Inrätta ett lokalt barnombud i Huddinge kommun – motion väckt av Nujin 
Alacabek (V), Sonia Benavente (V) och Olov Hamilton (V). 
 

• Interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S) till kommunstyrelsens 
ordförande Daniel Dronjak (M) - om anställningsvillkor för 
kommunalanställda arbetare i Huddinge kommun 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 februari 2021 § 16   
    
Diarienummer KS-2021/73.915    
 

 
 

Delgivningar   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av delgivningarna. 

 
Sammanfattning 
Följande delges kommunfullmäktige: 
  

• Vård- och omsorgsnämndens beslut den 28 januari 2021: Anpassning av 
högsta äldreomsorgsavgift, förbehållsbelopp/minimibelopp samt anpassning 
av äldreomsorgsavgifter (HKF 7520) utifrån ändrat prisbasbelopp från och 
med 1 februari 2021. 
 

• Vård- och omsorgsnämndens beslut den 28 januari 2021: Beräkning av nivåer 
i hemvårdsbidraget 2021. 
 

• Vård- och omsorgsnämndens beslut den 28 januari 2021: Anpassning av 
högsta omsorgsavgift för personer med funktionsnedsättning, 
förbehållsbelopp/minimibelopp samt avgifter för personer med 
funktionsnedsättning (HKF 7310) från och med den 1 februari 2021. 
 

• Socialnämndens beslut den 27 januari 2021: Anpassning av högsta 
omsorgsavgift för personer med funktionsnedsättning, 
förbehållsbelopp/minimibelopp samt avgifter för personer med 
funktionsnedsättning (HKF 7310) från och med den 1 februari 2021. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 8 februari 2021 § 17   
    
Diarienummer KS-2020/769.111    
 

 
 

Tillfälligt tillägg till ägardirektivet för Huge Bostäder AB  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Tillfälligt ägardirektiv för Huge Bostäder AB ska, i enlighet med vad som 

framgår av förordning (2020:237) om statligt stöd när vissa lokalhyresgäster fått 
rabatt på hyran, med hänsyn taget till de av regeringen vid återinförande av stödet 
beslutade förändringarna, gälla från och med 1 januari 2021 till och med som 
längst 30 juni 2021. 

2. Tillfälligt ägardirektiv för Huge Bostäder AB gäller under förutsättning att 
regeringen fattar beslut om att återinföra stödet enligt förslag. 

3. I bilaga 1 till tjänsteutlåtandet daterat den 29 januari 2021 ska det angivna 
datumet för beslut i fullmäktige ändras från den 8 mars 2021 till den 8 februari 
2021. 

 
Sammanfattning 
Sjukdomen covid-19, orsakad av det nya viruset SARS-CoV-2 (nya 
coronaviruset) fick under kort tid i början på 2020 stor påverkan på världen och det 
svenska samhället. Med anledning av virusets konsekvenser för många företagare 
beslutade regeringen den 16 april 2020 om förordning (2020:237) om statligt stöd när 
vissa lokalhyresgäster fått rabatt på hyran. 
  
Rabatten på hyran avsåg enligt förordningen perioden den 1 april 2020 till och med 
den 30 juni 2020. 
  
Mot bakgrund av ovan nämnda beslutade kommunfullmäktige den 20 april, §30, om 
ett tillfälligt tillägg till ägardirektivet för Huge Bostäder AB som skulle gälla från och 
med den 1 april till och med som längst till den 30 september 2020. 
  
För att mildra de ekonomiska konsekvenserna av den under vintern ökade 
smittspridningen föreslår regeringen nu att det statliga stödet när vissa 
lokalhyresgäster får rabatt på hyran som togs fram våren 2020 återinförs för 
ytterligare tre månader, januari - mars 2021. Stödet är tillfälligt och riktar sig till 
företag inom vissa utsatta kundnära branscher som fått ekonomiska svårigheter med 
anledning av pandemin. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Gunilla Helmerson (M), Martin Nigals (SD) 
och Erik Ottoson (M). 
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Daniel Dronjak (M) och Martin Nigals (SD) yrkar att fullmäktige ska bifalla 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Erik Ottoson (M) och Gunilla Helmerson (M) yrkar att fullmäktige ska bifalla 
ändringsyrkande som innebär att ett felaktigt datum i bilaga 1 till tjänsteutlåtandet 
daterat den 29 januari 2021 redigeras inför delgivning av beslutet. I övrigt kvarstår 
kommunstyrelsens förslag till beslut.   
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner efter varandra, om bifall till Daniel Dronjaks (M) 
med fleras yrkande mot bifall till ändringsyrkande av Erik Ottoson (M) med flera. 
Härvid finner ordförande att fullmäktige beslutar i enlighet med ändringsyrkandet. 
  
Således beslutar fullmäktige i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut med 
en ändring i bilaga 1 till tjänsteutlåtandet daterat den 29 januari 2021. 
 
Beslutet ska skickas till 
Huge Bostäder AB 
 
 

 
 



Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
2021-02-08 

PROTOKOLLSANTECKNING 

Ärende 6: Revidering av taxebestämmelser för förskola, fritidshem 
och annan pedagogisk verksamhet HKF 6210 

Vi anser att ändringarna i föreskrifterna för HKF 6210 om att utöka grunderbjudandet i 
förskolan till 25 timmar per vecka är bra. Vår ambition är att det på sikt ska kunna utökas än 
mer, till 30 timmar i veckan. Detta eftersom att en trygg och lärorik förskola är en central del 
av vårt skolsystem och vårt starka samhälle. 

Vi anser vidare att avgiftsökningar på 20-59 kr bör anses som acceptabla för de familjer som 
idag har 25 timmars vistelsetid i och med att dessa familjer också får rätt till förskola under 
lovtid. Det vi däremot ställer oss mer tveksamma till är andelen familjer som får en 
månadshöjning på 768 kronor, även om det är en liten grupp det berör. I förskolenämnden 
framförde vi därför vår förståelse för avsikten bakom ordförandes förslag, som syftar till 
oförändrad avgift för dem som väljer högst 15 timmar i veckan. 

Nackdelen med det presenterade ordförandeförslaget, som blev förskolenämndens beslut 
och som i detta ärende också är förvaltningens förlag till beslut - är den tröskeleffekt (eller 
inlåsningseffekt) som uppstår. Om man har placering med högst 15 timmar i veckan och 
skulle kunna tänka sig att gå upp till grunderbjudandet på 25 timmar blir det ekonomiskt 
kännbart för familjen. Avgiften för det första barnet mer än fördubblas då i ett enda slag. 

I förskolenämnden presenterade Socialdemokraterna och Miljöpartiet därför ett alternativ 
som innefattade en något högre procentssats än ordförandeförslaget och som skulle ge en 
lägre tröskeleffekt för de familjer som nu kommer att drabbas av den höga höjningen.  

Till beslutet vill vi även framföra en viss oro över valet av tidpunkt för att införa höjningen. 
De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 mars 2021.  Vi ställer oss frågande till om detta är 
en optimal tidpunkt för avgiftsändringen med tanke på den pågående pandemin och den 
hårt ansträngda personalsituationen i kommunens förskolor.  
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För Socialdemokraterna   För Miljöpartiet 

Sara Heelge Vikmång         Anders Lönroth 



Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
2021-02-08 

Protokollsanteckning 

Ärende 6: Revidering av taxebestämmelser för förskola, fritidshem och 
annan pedagogisk verksamhet – HKF 6210 

Vi är i grunden positiva till förslaget om att öka vistelsetiden så att alla barn erbjuds 
förskola i 25 timmar per vecka. Vänsterpartiet har länge drivit att alla barn ska rätt till 30 
timmar per vecka och vi ser detta som ett steg på vägen. Däremot är vi tveksamma till 
att tidsrabatten tas bort och behålls endast för de som går från 0–15 timmar i veckan, vi 
hade hellre sett att den behålls för alla. Vi menar det att kommer att bli en kännbar 
ekonomisk effekt för de föräldrar som idag har sina barn på förskola 15 timmar per 
vecka att gå upp till 25 timmar per vecka (768 kronor i månaden). Detta riskerar 
framförallt att drabba familjer som vill ha sina barn mer på förskola men som har en 
vårdnadshavare som exempelvis är arbetslös, jobbar deltid eller sjukpensionär.  

Vår inställning är att det gagnar samhället att barn går på förskola. Vi menar att 
förskolan är en bra och pedagogisk miljö för att stimulera lärande och sociala 
färdigheter. Det är där barnen förbereder sig för att sedan kunna fungera väl i skolmiljön 
när de väl börjar grundskolan. Det vore då olyckligt om man, istället för att uppmuntra att 
barn vistas mer på förskolan, lägger på en relativt kraftig avgiftshöjning eller en rabatt 
som kvarstår endast om man har sina barn på förskolan upp till 15 timmar. Risken är att 
detta avskräcker föräldrar från att utöka vistelsetiden för sina barn. Man ger med den 
ena handen och tar med den andra och det blir istället kontraproduktivt, även om 
förslaget i grunden är bra med en höjning till 25 timmar i veckan för alla barn. Detta 
tenderar också att slå hårdast mot kvinnor som ofta blir de som stannar hemma med 
barnen. Vänsterpartiet vill ha ett mer jämställt och jämlikt Huddinge som del av en mer 
socialt hållbar kommun och då måste det synas i de beslut som tas. 

Det pågår just nu en pandemi. Det nya regelverket föreslås träda i kraft redan i mars 
2021. Inga tecken tyder på att samhället vid det laget återgått till det normala. Många 
förvärvsarbetande människor, även här i Huddinge, har under Coronapandemin blivit 
permitterade på del- eller heltid. Andra har helt förlorat sina inkomster. Att i detta läge 
införa den avgiftshöjning som detta riskerar att resultera i vore ytterst olyckligt.  

Nujin Alacabek Britt Björneke 

 Niklas Bougt Sonia Benavente 
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Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
2021-02-08 

Förslag 

Ärende 7: Godstrafikplan för Huddinge 

Miljöpartiets förslag till kommunfullmäktige 

1. Andra stycket på sidan 25 stryks ur godstrafikplanen.

Bakgrund 

Stycket tas upp i godstrafikplanen som en del av en omvärldsanalys för att ge en bild av 
situationen utanför kommunen. Men stycket hävdar att Region Stockholm arbetar med en 
viss fråga som det inte finns några politiska beslut som styrker. I och med att 
Tvärförbindelsen är en omstridd fråga är det viktigt att vi i våra styrdokument inte förvirrar 
allmänheten med påståenden som kan misstolkas - Region Stockholms politiska ledning har 
ingen beslutad åsikt i den här frågan. 

I och med att det här är frågan om en omvärldsanalys ser vi ingen nackdel att helt enkelt inte 
ha med det här stycket. 

Stycket i sin helhet lyder: 

E4/E20 och västra stambanan ingår i TEN-T:s stomnätskorridor Scandinavian - 
Mediterranean. Väg 73 och Nynäsbanan ingår i det övergripande nätet. Region 
Stockholm verkar för att Tvärförbindelse Södertörn ska ingå i TEN-T-nätverket, 
med anledning av dessa vikt ut godstransportperspektiv och för att avlasta trafiken 
på väg 73. 

Miljöpartiet de gröna 

Anders Lönroth Carina Sundström Anders Abel 
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Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
2020-02-08 

Protokollsanteckning 

Ärende 7: Godstrafikplan för Huddinge kommun 

En väl uttänkt godstrafikplan är ett viktigt steg för att komma tillrätta med utmaningarna 

kring logistiken i kommunen, men än viktigare för att kunna nå våra klimatmål. Det finns 

mycket i förslaget som nu ska upp till kommunfullmäktige som är bra och väl genomtänkt.  

Men inför kommunstyrelsens sammanträde lyfte vi tre specifika punkter vi tyckte behövdes 

förändras.  

Två av våra förslag bifölls av kommunstyrelsen, dels ett förtydligande om att det är 

kommunens näringslivsenhet som åsyftades och dels en skrivning om att infrastruktur och 

lastplatser ska anpassas efter olika typer av fordon, t.ex. el-assisterade lastcyklar. Det fanns 

en skrivning i förslaget om teknikneutralitet vid upphandling av transporter vilket är bra. 

Men för att det ska fungera måste även infrastrukturen finnas för att andra transporter än 

lastbilar ska vara praktiskt möjligt att använda. Det är bra att det nu är med, men vi kommer 

att bevaka att det också följs upp för att säkerställa att det vid den faktiska trafikplaneringen 

också genomförs. 

Vi vill även peka på vikten av att lastplatser skapas enligt den skrivning som finns i planen, 

så att leveranser kan ske utan att blockera gång- och cykeltrafik. Förutom fungerande 

lastplatser krävs också en aktiv parkeringsövervakning så att lastplatserna är tillgängliga 

samt att kommunen tillsammans med polisen aktivt bevakar att gång- och cykelbanor inte 

blockeras av fordon. 

Vårt tredje ändringsyrkande avslogs däremot tyvärr även i fullmäktige. Det förslaget 

handlade om att rätta till ett felaktigt påstående att Region Stockholm verkar för att 

Tvärförbindelse Södertörn ska ingå i det så kallade TEN-T nätverket inom EU. Något sådant 

uppdrag har inte regionen beslutat om och det vore högst olyckligt om vi från kommunen 

hävdar något annat. 

Det hela handlar om en miss i kommunikationen av tjänstepersoner från regionen, det är 

olyckligt att kommunfullmäktige inte rättat till detta. 

Miljöpartiet de gröna 
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Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
2021-02-08 

PROTOKOLLSANTECKNING 

Ärende 7: Godstrafikplan för Huddinge kommun 

Stockholmsregionen och Huddinge kommun växer. Kravet på ett hållbart och välfungerande 
transportsystem ökar. Kommunen behöver en god planering för hur vi ska kunna möta 
behoven vad gäller bostäder, arbetsplatser, infrastruktur och kommunikationer. 
Investeringar i Spårväg syd och Tvärförbindelse Södertörn kommer att gynna Huddinges 
utveckling. Godstrafikplanen bygger i stora delar på Regions Stockholms godstrafikplan som 
Socialdemokraterna ställt sig bakom. 

Huddinge ligger väldigt fördelaktigt till i förhållande till Stockholms citykärna och närliggande 
stora kommuner, men detta medför också att våra transportsystem kommer belastas i allt 
högre grad, både av person- och godstrafik.  

Enligt Godstrafikplanen har E-handelns andel av den totala detaljhandeln vuxit från 3 till 8,7 
procent på 10 år. E-handelns utveckling kommer självklart att påverka handelns utveckling 
och det kommer kräva att vi ändrar våra transportmönster. Med anledning av 
coronapandemin har många ändrat sitt sätt att handla och utvecklingen med E-handel går 
snabbare än tidigare. Åtgärderna som syftar till att underlätta och förbättra för hållbar E-
handel i alla led är mycket angelägna. 

Många Huddingebor upplever problematik med parkerade lastbilar och andra fordon i 
bostadsområdena runt om i kommunen något som Socialdemokraterna har lyft vid ett flertal 
gånger. Att enbart förbjuda parkering av tunga fordon på en gata leder till att problematiken 
flyttas vidare till andra gator. Det är därför viktigt att det tas ett helhetsgrepp om den här 
frågan och att möjligheterna att begränsa parkering av tunga fordon och maskiner utreds. 
Åtgärden att klargöra behovet av uppställningsytor (2b) måste följas av konkreta lösningar. 
Genom att få till en hållbar lösning kan Huddinges bostadsområden bli trevligare och 
tryggare att bo.  

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 
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Huddinge Kommun 
Kommunfullmäktige 
2021-02-08 

Protokollsanteckning 

Ärende 7: Godstrafikplan för Huddinge kommun 

Vänsterpartiet tycker att det är positivt att Huddinge kommun tar fram en 
godstrafikplan. I och med Coronapandemin har allt fler svenskar börjat 
utnyttja webbhandel för att köpa allt från mat till kläder och elektronik. 
Detta gör att den troliga prognosen är att godstrafiken kommer att öka och 
vara fortsatt hög även när pandemin är slut, eftersom människor förändrat 
sina köpmönster.  

När Tvärförbindelse Södertörn står klar kommer denna att slussa en större 
andel tung trafik och godstrafik genom kommunen, vilket naturligtvis får 
konsekvenser för koldioxidutsläpp, partikelhalter i luften och liknande. 
Vänsterpartiet är emot Tvärförbindelse Södertörn i den form som projektet 
nu har tagit. Vi menar att ett enormt infrastrukturprojekt för att underlätta 
bilism aldrig kan vara eller komma att bli en hållbar lösning för klimatet. 
Istället anser vi att gods i större utsträckning ska transporteras med 
spårbunden trafik. Det är bättre för miljön och minskar slitaget på våra 
vägar.  

I förslaget till godstrafikplan skriver man att kommunen ska försöka styra 
godstransporten i klimatsmart riktning genom att ställa krav på 
transportsätt och val av fordon. Detta är bra. Samtidigt noterar vi att 
andelen av den godstransport som, med Tvärförbindelse Södertörn på 
plats, har Huddinge kommun som beställare lär vara försumbar. Vi hade 
gärna sett en mer genomarbetad analys av hur godstrafikplanen påverkar 
miljön och klimatet samt hur Huddinge kommun kan arbeta för att minska 
sin klimatpåverkan. 

Nujin Alacabek Britt Björneke 

Niklas Bougt Sonia Benavente 

Olov Hamilton 
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Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2021-02-01 

FÖRSLAG

Ärende 6: Översyn av HKF 1210, Avgifter för vissa upplåtelser 
av offentlig plats 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Förslag till revidering av HKF 1210 godkänns i enlighet med bilaga till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 20 november förutom punkten 3.4 Utegymnastik 
där timtaxan ska vara 0 kronor/timma. 

Bakgrund 

Under 2020 har det blivit vanligare med utegymnastik i kommunens parker. I ärendet föreslås 
en ny typ av upplåtelse i punkten 3.4 Utegymnastik och en timtaxa på mellan 25 kronor i 
timmen och 0,2 kr/m2 och timma. Förvaltningen argumenterar för att alternativet till denna 
avgift är att enligt punkten 1.1 tillämpa närmast likvärdiga ändamål vilket då skulle vara punkt 
3.2 Avgiftsbelagda evenemang med en minimumtaxa om 600 kronor per dag. 

Rörelse, motion och träning är viktigt för folkhälsan och många föreningar, ideella krafter, men 
också kommersiella verksamheter gör viktiga insatser. Det är positivt med utegymnastik runt 
om i Huddinge och det är något som kommunen bör uppmuntra. Under pandemin har 
regeringen och myndigheterna infört tvingande bestämmelser, råd och restriktioner. 
Kommunen har stängt ner vissa verksamheter och anläggningar för idrott och aktiviteter. 
Träning för såväl barn som vuxna har under stora delar av 2020 och början av 2021 behövt 
genomföras utomhus. 

De som bedriver utegymnastik på ett sådant sätt som omfattas av bestämmelserna i HKF 1210 
ska inte behöva betala en avgift på 600 kronor per dag. Det är därför bra att ett förslag på en 
ny typ av upplåtelse har tagits fram av förvaltningen. Vi menar dock att utegymnastik ska 
uppmuntras och föreslår därför att avgiften ska vara 0 kronor. Vi bedömer att kostnaderna för 
att fakturera och administrera den avgift som förvaltningen föreslår inte kommer att täckas 
av intäkterna som den skulle ge.  
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Socialdemokraterna var tidigt ute och förespråkade ändringar för att exempelvis möjliggöra 
för butiker och restauranger att kunna flytta ut sina verksamheter till gator och torg, öppna 
uteserveringar tidigare, erbjuda hyresfritt till extra utsatta verksamheter, samt att vi drivit att 
alla tillsynsbesök som inte är nödvändiga och tidskritiska bör skjutas upp. Detta är viktiga steg, 
både för att minska smittspridningen av coronaviruset men också för att hjälpa Huddinges 
viktiga näringsliv med att både ta sig igenom krisen med tanke på de restriktioner som 
myndigheterna presenterat med anledning av den rådande pandemin.  
 
För Socialdemokraterna  
 
 
Sara Heelge Vikmång 
 
 



Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
2021-02-08 

Protokollsanteckning 

Ärende 9: Avsiktsförklaring med utgångspunkt från åtgärdsvalsstudie 

bytespunkt Flemingsberg 

Att lyckas med Flemingsbergs station är avgörande för att de planerade nya Flemingsberg 
ska fungera. Vi ser därför mycket positivt på det arbetet som planeras. Det är viktigt att steg 
1-3 åtgärder lyfts fram och att det inte bara blir storskaliga steg 4 åtgärder, även om de
också behövs här.

Vi kommer att bevaka att det fortsatta arbetet får en inriktning där Huddinge kommuns 
modell följs: Gång- cykel och kollektivtrafik ska prioriteras. Struktur för gång- och cykel ska 
hållas ihop på ett ändamålsenligt sätt så att det blir gena stråk med tillräckligt utrymme för att 
undvika konflikter. 

Vi noterar även att det är bra att detta projekt hålls helt åtskilt från Tvärförbindelse Södertörn 
och att avtalet inte är beroende av om Tvärförbindelse Södertörn byggs eller inte. 

Miljöpartiet de gröna 

Anders Lönroth Carina Sundström Anders Abel 
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Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
2021-02-08 

PROTOKOLLSANTECKNING 

Ärende 10: Revidering av föreskrifter för kommunal och 
enskild förskoleverksamhet – HKF 6310 

Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet välkomnar en förändring i rådande 
föreskrifter för förskola och pedagokisk omsorg. Vi har i flera år drivit att vi anser att 
förskolebarnen har rätt till 30 timmar. Förslaget till beslut når inte lika långt som våra 
ambitioner men vi ser ändå värdet i att antalet timmar på det stora hela höjs från nuvarande 
nivå.  

Vi delar uppfattningen, som också forskning visar, att barn som inte gått på förskola tenderar 
att halka efter i hela utbildningssystemet är en uppfattning som vi delar. Det är också viktigt 
att alla barn får tillräckligt lång tid i förskolan för att hinna utvecklas språkligt, socialt, 
motoriskt och på andra sätt. 

I den bilagda barnkonsekvensanalysen står det tydligt att barn från familjer med lägre 
utbildning och inkomst gynnas mer av förskola, även Folkhälsomyndigheten har redovisat att 
förskolor med hög kvalitet har positiva effekter på barns hälsa. 

I revideringen ser vi att också en femte studiedag har föreslagits. Det anser vi är ett bra 
förslag och ett vanligt önskemål från pedagoger. Detta underlättar för arbetslagen att 
planera, utvärdera och ägna sig åt kollegialt lärande. Erbjudandet ligger också i linje med 
utredningen ”Förskola för alla barn”, som genomförts av tidigare skolborgarrådet Lotta 
Edholm och överlämnades till utbildningsministern i slutet av november. Edholm konstaterar 
att de barn som har de största behoven tyvärr vistas minst i förskolan. 

Givet det ovanstående och det faktum att vi har drivit frågan om utökad vistelsetid under 
flera år ställer vi oss bakom förslaget till beslut.  

För Socialdemokraterna   För Vänsterpartiet    För Miljöpartiet 
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Sara Heelge Vikmång  Nujin Alacabek        Anders Lönroth 



Förslag till beslut 

11. Måltidspolicy för Huddinge kommun

Sverigedemokraterna värderar många av de mål och kriterier som förslaget på måltidspolicy 
innefattar, inte minst strävan mot närproducerade livsmedel och välsmakande måltider. 
Dock ser vi att nuvarande förslag till måltidspolicy ger utrymme för användning av 
ritualslaktat kött samt uppmanar till anpassning av måltider efter religion. 

Vi föreslår en komplettering av måltidspolicyn med en formulering som utesluter 
ritualslaktat kött inom kommunens verksamhet. Detta då halal- och kosherslakt, som är de 
vanligast förekommande slaktritualerna, innebär ett systematiskt och onödigt lidande för 
djuren, något som inte är förenligt med Sverigedemokraternas syn på djurskydd. Vi värnar 
även den sekulära principen och anser att kommunen inte ska, direkt eller indirekt, ta del av 
religiösa ritualer inom utförandet av sina uppgifter. 

Vidare är vi kritiska till formuleringen i punkt fem under ”Social hållbarhet” som lyder: 
”Alternativ ska erbjudas de som är i behov av anpassad måltid utifrån diskrimineringsgrund, 
till exempel av religiösa skäl eller vid funktionsnedsättning.”.  

Att kommunen ska tillgodose behov för personer med funktionsnedsättning är för oss en 
självklarhet. Däremot är det inte rimligt att verksamheten ska anpassas efter olika tänkbara 
religiösa uppfattningar. Faktumet är att det kan finnas religiösa uppfattningar och kulturella 
preferenser utöver de vanligast förekommande. Det innebär att kommunen, med nuvarande 
förslag till måltidspolicy, kan tvingas anpassa måltider till en orimlig grad. 

Istället för att anpassa måltider efter religiösa och kulturella preferenser, bör utgångsläget 
vara ett näringsriktigt vegetariskt eller veganskt alternativ som åtminstone utesluter 
anpassningsbehoven till de preferenser som finns kopplade till de vanligast förekommande 
religionerna. 

Med anledning av ovanstående föreslår vi: 

att Måltidspolicyn för Huddinge kommun ska innefatta en formulering som utesluter 
ritualslaktat kött inom kommunens verksamhet. 

att punkt fem under ”Social hållbarhet” justeras till att inte innefatta religiösa skäl som 
grund för erbjudande av anpassade måltider. 

Mats Arkhem 
Sverigedemokraterna 

Förslag till beslut 
2021-02-08 
Kommunfullmäktige 
Ärende 11 
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Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
2021-02-08 

Förslag 

Ärende 20: Måltidspolicy för Huddinge kommun 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 
1. Under stycket ”Ekologisk hållbarhet” stryka punkten fem och ersätta den
med följande lydelse: ”Som del av en klimatomställning minska
köttkonsumtionen och gå över till att vegetarisk kost ska vara
huvudalternativet i kommunens verksamheter senast 2025.”
2. Lägga till en sjätte punkt under stycket ”Ekologisk hållbarhet” med
följande lydelse: ”Målsättningen är att alla Huddinges grundskolor ska ha
egna tillagningskök senast 2025.”
3. I övrigt godkänna förslaget till måltidspolicy för Huddinge kommun.

Bakgrund 
Det är positivt att den tidigare kostpolicyn för Huddinge kommun nu fått en 
mer konkret och tydlig utformning som måltidspolicy. De verksamheter 
som i första hand berörs av denna måltidspolicy är skola och äldreomsorg. 
Maten är en lika viktig del av båda dessa verksamheter men på något 
olika sätt. För skolelever är maten viktig framförallt eftersom den ska få 
dem att orka studera resten av skoldagen. För äldre kan maten vara 
dagens höjdpunkt, den är en stund för gemenskap och umgänge. I båda 
dessa fall är det därför viktig att den är god och näringsrik och att 
matsvinnet därmed minskar. 

Vänsterpartiet har tidigare motionerat om en vegetarisk månad i 
Huddinges skolor. Syftet med denna motion var att uppmärksamma att 
animalieproduktionen står för cirka 15 procent av de totala utsläppen av 
växthusgaser enligt Jordbruksverket och enligt FN:s jordbruksprograms 
rapport Livestock’s long shadow rör det sig om så mycket som 18 procent. 
En måltidspolicy som tar ansvar för Huddinges samlade 
koldioxidfotavtryck bör därför rimligen ha en tydlig vegetarisk profil med 
syfte att minska animalieproduktionen totalt sett. Vi menar att skrivningar 
som ” Inköpt mängd kött och charkprodukter av nöt- och fläskkött ska vara 
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balanserad i förhållande till den totala inköpsmängden livsmedel” eller ”Det 
ska erbjudas vegetariska alternativ i kommunens verksamheter” inte är 
tillräckliga i det avseendet. 

Vänsterpartiet har tidigare också, såväl i våra budgetmotioner som i en 
motion till Huddinge kommunfullmäktige, lyft frågan om tillagningskök på 
samtliga skolor istället för den modell som finns idag med centralkök och 
uppvärmningskök. Denna modell leder till onödiga transporter och gör 
dessutom, trots att maten förvaras i värmeskåp under transporter och fram 
till servering, tappar i smak och aptitlighet.  

Eftersom det endast är drygt 10 år kvar tills Agenda 2030 ska vara 
uppfylld menar vi att halva den tiden, alltså fram till 2025, bör vara en 
tillräcklig tidsrymd för att färdigställa tillagningskök i alla kommunens 
skolor. Samma tid menar vi bör vara tillräcklig för att etablera vegetarisk 
kost som huvudalternativ i alla kommunens verksamheter.  

Nujin Alacabek Britt Björneke 

Niklas Bougt Sonia Benavente 

Olov Hamilton 



Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2021-02-08 

PROTOKOLLSANTECKNING 

Ärende 11: Måltidspolicy för Huddinge kommun 

Socialdemokraterna välkomnar beslutet om att en måltidspolicy ska implementeras i 
kommunens verksamheter. Beslutet bygger på den motion som Socialdemokraterna 
lämnade in 2015 och som behandlades på kommunfullmäktiges sammanträde i december 
2020. Måltidspolicyn syftar till att vägleda och kvalitetssäkra de delar av kommunen som har 
måltidsverksamhet och bidrar till att fler känner sig trygga med att den mat som kommunen 
serverar i sina verksamheter är tillagad med omsorg, håller hög kvalitet och har ett bra 
näringsinnehåll.   

Mat och måltider är en viktig del av verksamheten inte minst inom förskola, skola och 
äldreomsorgen.  Socialdemokraterna menar att i en sådan stor kommun som Huddinge är 
det viktigt att det finns en måltidspolicy som kan vara vägledande för den mat som serveras i 
kommunens verksamheter.  

Redan under barn- och ungdomsåren grundlägger vi våra matvanor. Studier visar att bra 
matvanor har betydelse för inlärning, koncentration och välbefinnande. Måltidspolicyn utgår 
från de tre hållbarhetsdimensionerna och under rubriken Ekologisk hållbarhet framgår det 
att det ska erbjudas vegetariska alternativ i kommunens verksamheter och att inköpt mängd 
kött ska vara balanserad i förhållande till den totala mängden livsmedel. Det är välkommet 
då en större andel vegetarisk mat i skolorna är ett viktigt verktyg för en hållbar konsumtion. 
Det finns också flera studier som pekar på att en stor konsumtion av kött innebär 
hälsorisker.  

Genom tydliga kravställningar, exempelvis genom att efterfråga säsongsbaserat sortiment 
och genom att inventera den lokala marknaden och anpassa kraven på leverantörerna 
därefter, bland annat när det gäller förpackningsstorlekar, kan vi främja upphandling av 
närproducerad mat och således stötta svenska bönder. Det främjar även klimatet genom 
färre och kortare transporter.  

Vi vet att andelen äldre i Huddinge kommer att öka, därför är det angeläget att kommunen 
växlar upp sitt arbete och fastställer rutiner som ser till att alla våra äldre får näringsrika, 
varierade och hälsosamma måltider inom äldreomsorgen.  
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Socialdemokrater ser positivt på att policyn grundar sig i forskning sig i aktuell forskning, 
nationella rekomendationer och kommunenes mål eftersom det främjar invånarnas hälsa, 
välbefinnande och valfrihet. 

För Socialdemokraterna 
Sara Heelge Vikmång  



Huddinge kommun 
Kommunsfullmäktige 
2020-02-08 

Protokollsanteckning 

Ärende 11: Måltidspolicy för Huddinge kommun 

Vi i Miljöpartiet är glada över att vi nu äntligen kommer få en måltidspolicy för våra 
verksamheter. Även om förslaget är väldigt kortfattad och är i mångt och mycket ytlig är det 
positivt att den ekologiska hållbarheten särskilt lyfts fram.  

Det är dock olyckligt att det är vagt formulerat kring kött och charkprodukter av nöt- och 
fläskkött. Att inköpen ska vara “balanserade” i förhållande till den totala inköpsmängden av 
livsmedel är intetsägande. Här borde vi kunna vara tydligare. Vi har tydliga mål i kommunen 
vad gäller klimatet, de gäller naturligtvis även på det här området och verksamheterna 
behöver följa även de besluten. Under debatten uppkom ett antal frågor rörande djurskyddet, 
vi i Miljöpartiet ser det som en självklarhet att vi i respektive upphandlingsstrategi reglerar att 
vi köper in varor som följer svensk lagstiftning eller motsvarande. 

En kommun som säger sig ha stora ambitioner vad gäller hållbarhet måste också våga leva 
upp till det i viktiga dokument som dessa. Men vi ser det här som ett första steg och ser fram 
emot en framtida utvärdering och uppdatering.  

Miljöpartiet de gröna 

Anders Lönroth Carina Sundström Anders Abel 
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